
JEGYZŐKÖNYV, 
 

amely a 2014. június 11-én (szerdán) 
megtartott Gyermekvédelmi Internet-kerekasztal üléséről készült. 

 
 

A Kerekasztal tagjaiként jelen vannak: 
 

Dr. Koltay András NMHH, a Kerekasztal elnöke 
dr. Vass Ágnes NMHH 

Váradiné Kónya Ildikó NMHH 
Alpár Vera Gyermekmédia Közhasznú Egyesület 

dr. Csömör Magdolna Hírközlési Érdekegyeztető Tanács 
dr. Detrekői Zsuzsa Magyarországi Tartalomszolgáltatók Egyesülete 

dr. Németh Tibor Magyar Elektronikus Műsorszolgáltatók Egyesülete 
Nyilas Orsolya Informatikai, Távközlési és Elektronikai Vállalkozások Szövetsége (IVSZ) 

dr. Pócsik Ilona Önszabályozó Reklám Testület; Reklám Világszövetség; Médiasmart 
Egyesület  

Sterner Zoltán Nemzetközi Gyermekmentő Szolgálat Magyar Egyesület 
dr. Szilágyi Zsuzsanna Magyar Lapkiadók Egyesülete 

Tóth Beáta Nemzeti Fejlesztési Minisztérium Infokommunikációért Felelős Államtitkárság 

 
 
 

Az NMHH részéről jelen vannak: 
 

dr. Szikora Tamás Médiatanács Titkárság jogi munkatárs 
Tarcsai Zoltán Infomédia Szabályozási Főosztály elemző 

Sipkáné Czeiner Boglárka Médiatanács Titkárság munkatárs, a jegyzőkönyv vezetője 
 
 

Megfigyelőként jelen van: 
 

Kéry Ferenc 
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Az ülést Dr. Koltay András, a Kerekasztal elnöke 14 óra 15 perckor megnyitotta, köszöntötte 
a Kerekasztal tagjait, valamint a résztvevőket, majd megállapította a Kerekasztal 
határozatképességét. 
 
Szavazásra tette fel, hogy a Kerekasztal jegyzőkönyvének hitelesítő tagja dr. Vass Ágnes 
legyen, ezt a Kerekasztal jelenlévő tagjai egyhangúan, 11 igen szavazattal elfogadták. 
 
Ezt követően jelezte, hogy Alpár Vera a napirendhez módosító javaslatot nyújtott be, melyet, 
ha megérkezik, megvitatnak, majd szavazásra bocsájtotta a Kerekasztal napirendjét, melyet a 
Kerekasztal jelenlévő tagjai egyhangú, 11 igen szavazattal elfogadtak. A Kerekasztal 6/2014. 
(VI. 11.) számon az alábbi napirendi pontokat fogadta el: 
 

1.  A szolgáltatók tájékoztatása a szűrőszoftverrel kapcsolatos törvényi 
kötelezettségeikről, reklámkampány 

 
2.  A szűrőszoftver jövőbeni továbbfejlesztésének lehetőségei 

 
3.  Beszámoló az oktatási munkacsoport tevékenységéről 

 
4.  Beszámoló a kommunikációs munkacsoport tevékenységéről 

 
5.  A Kerekasztalra váró jövőbeli feladatok áttekintése (figyelemfelhívás káros 

tartalmakra és személyiségi jogok védelme) 
 

6.  Egyebek 
 
 
 

A napirendi pontok tárgyalása 
 

1. A szolgáltatók tájékoztatása a szűrőszoftverrel kapcsolatos törvényi 
kötelezettségeikről, reklámkampány 
 

Tarcsai Zoltán ismertette, hogy a szolgáltatók egy tájékoztató levelet kaptak arról, hogy 
2014. július elsejétől kötelesek a kiskorúak védelmét lehetővé tevő szoftver letölthetőségét 
és használhatóságát biztosítani. A tájékoztató levélben olvasható, hogy az igényeknek a 
Norton Family és a Dolphin Knight szűrőszoftver is eleget tesz. A szolgáltatók figyelmét 
felhívták arra, hogy honlapjukon biztosítsák szöveges telepítési útmutatók, valamint videók 
segítségével azt, hogy a szülők könnyedén képesek legyenek a szoftver telepítésére. Tarcsai 
Zoltán tájékoztatta a Kerekasztal tagjait arról, hogy a tervek szerint a Norton Family 
szoftverről kisfilm készül, valamint az MTVA segítségével 30-60 másodperces társadalmi célú 
hirdetésként is látható lesz a szűrőszoftver a televízióban. Az NMHH oldalán megtalálhatók 
lesznek a szűrőszoftverrel kapcsolatos információk, melyet az NMHH a szolgáltatók 
rendelkezésére fog bocsájtani, hogy azt felhasználhassák.  
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Csömör Magdolna felvetette, hogy a szoftver népszerűsítésére a Tévézz okosan 
reklámkampányhoz hasonló reklámot lehet készíteni. 
 
Alpár Vera megérkezett az ülésre. 
 

2. A szűrőszoftver jövőbeni továbbfejlesztésének lehetőségei 
 
Tarcsai Zoltán ismertette, hogy a Norton Family szűrőszoftver előre láthatólag 2015 nyarán 
lesz elérhető. A fejlesztés során az alábbi ötletek/problémák merültek fel, ami további 
gondolkodásra ad okot: 

- a személyes adatok esetleges kikerülése külföldi szerverekre; 
- a riportolás jelenleg csak 1 hétre visszamenőleg látható; 
- open DNS megoldások – annak a megoldása, hogy a gyermek gépén egyedileg 

lehessen beállítani azokat az oldalakat, amelyeket elérhet, akár korhatárok alapján; 
- esetleg lehetne a szoftver CD-n vagy pendrive-on, hogy ezzel induljon el a 

számítógép. 

Tarcsai Zoltán tájékoztatta a Kerekasztal tagjait, hogy az NMHH elnöke hamarosan kiad egy 
rendeletet az internet hozzáférés szolgáltatást nyújtó szolgáltatók számára a 
gyermekvédelmi szűrőszoftverek biztosításához nyújtandó pályázati támogatás és az ezzel 
kapcsolatos hatósági szerződés szabályairól. Az NMHH – amennyiben a szolgáltatóknak 
igényük van rá – pályázatot ír ki a fejlesztési költségek támogatásával kapcsolatban. 
Dr. Koltay András hozzátette, hogy a közeljövőben elő kell állítani egy jobb és nagyobb 
igényeket kielégítő szűrőszoftvert, mint amelyek jelenleg elérhetők. Ez nagy terhet jelent a 
szolgáltatóknak, de az NMHH támogatást fog nyújtani a fejlesztés során felmerült 
költségekhez. Fel kell mérni a fejlesztés költségeit, ennek az előkészítő munkáit meg kell 
kezdeni.  
 

3. Beszámoló az oktatási munkacsoport tevékenységéről 
 
Dr. Pócsik Ilona, az oktatási munkacsoport vezetője ismertette, hogy a munkacsoport első 
ülése május 14-én volt, miután részt vettek a Kiberbiztonsági Koordinációs Tanács ülésén. A 
munkacsoport legfontosabb javaslatai az alábbiak voltak: 
 

- szakértők bevonásával fel kellene térképezni a már meglévő és hasznosítható 
oktatási anyagokat; 

- erősíteni kellene a különböző szervezetek között az együttműködést a párhuzamos 
munkavégzés elkerülése érdekében; 

- a gyerekek oktatása hiányos, érdemes lenne a NAT-ban megemelni a 
médiatudatosságot növelő órák/foglalkozások számát, hatékony lenne még több 
külsős oktató bevonása; 

- társadalmi szinten kellene foglalkozni a végzős pedagógusok megfelelő 
felkészítésével, valamint a gyakorló pedagógusok továbbképzésével; 

- kiemelten fontos lenne a szülők felkészítése, melynek kiváló terepe lehet az iskola. 
 

4. Beszámoló a kommunikációs munkacsoport tevékenységéről 
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A munkacsoport első ülése szintén május 14-én volt. Dr. Szilágyi Zsuzsanna, a 
kommunikációs munkacsoport vezetője megerősítette, hogy a Kiberbiztonsági Koordinációs 
Tanács ülésén elhangzott javaslatok lefedik azt a célt, amelyet a Kerekasztal is kitűzött az 
iskolai oktatás területén. A sikeres megvalósításhoz azonban fontos lenne, ha a különböző 
kisebb szervezetek együttműködnének.  
 
A munkacsoport az alábbi javaslatokat vetette fel: 
 
- a most megnyílt „Bűvösvölgy” bevonásával a hamarosan elinduló szűrőszoftver 

programok és alkalmazásuk mind szélesebb körű megismertetéséhez a gyerekek 
maguk készíthetnék el a célcsoport figyelmét felhívó film-, vagy video 
összeállításokat; 

- a pályázat kiírásához társadalmi célú reklám készülhetne az Ajánlás céljainak minél 
szélesebb körben való megismertetése érdekében; 

- praktikus lenne egy egységes online felület létrehozása, melyen egyszerű kereső 
felületen jelenhetnek meg a már működő, illetve a jövőben létrejövő, a témával 
foglalkozó honlapok; 

- a munkacsoport tagjai a médiatudatosság elterjesztése érdekében a különböző 
médiafelületeken szervezett médiakampányok finanszírozásában a gazdasági 
szereplők társadalmi felelősségvállalása mellett elengedhetetlennek tartják mind a 
Hatóság, mind a közvetlen állami szerepvállalást, illetve a területtel foglalkozó 
kormányzati szervekkel való együttműködést a fentiekben vázolt program 
megvalósítása érdekében. 

 
Dr. Koltay András javasolta a munkacsoportoknak a további együttműködést a 
Kiberbiztonsági Tanáccsal. Konkrét javaslatokat kért a továbblépés érdekében.  
Dr. Németh Tibor kérte megküldeni azoknak a szervezeteknek a listáját, akikkel együtt 
lehetne működni. 
Dr. Koltay András felvetette, hogy a következő Kerekasztal megbeszélés helyszínéül 
szolgálhatna a Bűvösvölgy. A javaslatot a Kerekasztal tagjai támogatták. 
 
 

5. A Kerekasztalra váró jövőbeli feladatok áttekintése (figyelemfelhívás káros 
tartalmakra és személyiségi jogok védelme) 

 
Dr. Koltay András kérte a Kerekasztal tagjait, hogy a jövőbeni feladatok áttekintéséről szóló 
anyagot mindenki gondolja át és ezzel kapcsolatban várja az írásbeli javaslatokat.  
 
 

6. Egyebek 
 
Dr. Koltay András felkérte Alpár Verát, hogy ismertesse a beküldött módosító javaslatát. 
Alpár Vera a gyermekfogyasztóvédelmi és gyermekmédia munkacsoport felállítására 
vonatkozó javaslatát módosította, javasolta ezt a témát is felvenni a jelenlegi 
munkacsoportok feladatai közé. Jelezte, hogy egyetért a munkacsoportok azon felvetésével, 
hogy hiányoznak a szakértők a hatékony működéshez.  
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Dr. Koltay András tájékoztatta a Kerekasztal tagjait, hogy a médiatudatosság fejlesztésére 
uniós pályázatot nyert a hatóság, melynek egy része ezzel kapcsolatos kiadványok 
készítésére fordítható, kérte a tagokat, hogy gondolják át, van-e olyan használható anyag, 
melyet erre a célra használni lehetne, vagy tudnak-e olyan szerzőt, aki ilyet készítene. Ezeket 
az anyagokat a Bűvösvölgyben ki lehetne osztani, a tanároknak el lehetne juttatni, valamint 
közzé lehetne tenni az interneten is. E-mailben várja az ötleteket.  
 
Dr. Koltay András jelezte, hogy a következő ülés időpontját e-mailben fogják pontosítani.  
 
Megköszönte a részvételt, majd az ülést 15 óra 20 perckor berekesztette. 
 
Budapest, 2014. június 23. 
 
Jegyzőkönyvet készítette: 

 
 
 

Sipkáné Czeiner Boglárka 
 
 
Hitelesítette:  Ellenjegyezte: 
 
 
 
 
 dr. Vass Ágnes s.k. Dr. Koltay András s.k. 
 a Kerekasztal tagja a Kerekasztal elnöke 


